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PROTOKÓŁ NR XXII/2012 
z przebiegu XXII sesji Rady Powiatu Zielonogórskiego 

w dniu 15 listopada 2012 r. 
 
XXII sesja Rady Powiatu odbyła się w sali konferencyjnej w Zespole 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Sulechowie. 
W obradach sesji uczestniczyło 21 radnych. Lista obecności radnych 

stanowi załącznik nr 1 do protokołu nr XXII/2012 . 
Ponadto w posiedzeniu udział wzięli zaproszeni goście: Zarząd Powiatu 

Zielonogórskiego ze Starostą Zielonogórskim, kierownicy powiatowych służb, 
inspekcji i straży oraz naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego, 
przedstawiciele samorządu gminnego. Lista obecności zaproszonych gości jest 
załącznikiem nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący szczególnie powitał nowego komendanta Miejskiej Policji 
w Zielonej Górze . 

 
Ad 1. 

Edwin Łazicki, Przewodniczący Rady Powiatu Zielonogórskiego 
o godz. 1105 otworzył XXII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego witając 
wszystkich zgromadzonych.  

Zgodnie z listą obecności stwierdził obecność 21 radnych, co stanowiło 
kworum zdolne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 
Ad 2. 

Radni wraz z zawiadomieniami o zwołaniu sesji otrzymali porządek obrad 
oraz wszystkie materiały wraz z projektami uchwał. Wszystkie materiały na XXII 
sesję rady zostały pozytywnie zaopiniowane przez Komisje stałe. Porządek obrad 
w poniższym brzmieniu Rada przyjęła jednogłośnie. 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie XXII Sesji Rady Powiatu. 
2. Przejęcie porządku obrad. 
3. Wręczenie gościom honorowym wyróżnienia „Zasłużony dla Powiatu 

Zielonogórskiego”. 
4. Przyjęcie Protokołów nr XX/2012 i XXI/2012. 
5. Informacja Starosty o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym oraz 

Analiza oświadczeń majątkowych za 2011r. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz Analiza oświadczeń majątkowych radnych za 2011 
rok. 

7. Wnioski i zapytania Burmistrzów, Wójtów i Przewodniczących Rad Miast 
i Gmin. 

8. Wnioski i interpelacje radnych. 
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9. Prezentacja multimedialna – „Stan bezpieczeństwa i kierunki działania 
zielonogórskiej policji”. 

10. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 
2011/2012. 

11. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) zmiany uchwały wieloletniej prognozy finansowej powiatu, (druk  200); 
2) zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok (druk 199); 
3) zmiany w „Planie Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 

2008-2015”; (druk 198); 
4) uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego 

z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi 
Działalność Pożytku Publicznego na rok 2013”. (druk 193); 

5) powołania składu osobowego Rady Muzeum działającej przy Muzeum 
Archeologicznym Środkowego Nadodrza w Zielonej Górze  z siedzibą 
w Świdnicy, (druk 194); 

6)  powołania składu osobowego Rady Muzeum działającej przy Lubuskim 
Muzeum Wojskowym w Zielonej Górze z siedzibą w Drzonowie, 
(druk 195); 

7) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych nr 
1, 2, 3 i 4 położonych w Sulechowie przy Al. Niepodległości 32a wraz 
z udziałem w prawie własności gruntu zbywanych na rzecz najemców, 
(druk 196); 

8) wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Sulechowie za rok 2012, (druk 197); 

9) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu, (druk 201). 
12. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
13. Wolne wnioski i zapytania. 
14. Zamknięcie XXII sesji. 
 
Ad 3. 

Przewodniczący ze Starostą Zielonogórskim wręczyli Honorowe 
Wyróżnienie „Zasłużony dla Powiatu Zielonogórskiego”: Pani Elżbiecie 
Faściszewskiej, Panu Stanisławowi Bieńkowskiemu, który nie mógł przybyć ze 
względów zawodowych- Jego przedstawicielem był Pan Zdzisław Wilczyński 
oraz Panu bryg. mgr inż. Mariuszowi Bieławie. 

Wyróżnieni podziękowali za wyróżnienie. 
 

Ad 4. 
Przewodniczący poinformował, że Protokoły są dostępne na stronie 

internetowej BIP powiatu zielonogórskiego, link Rady Powiatu, 
a w papierowej wersji do wglądu w biurze Rady oraz wyłożony przed sesją. 
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Henryk Jagoda zauważył, iż w Protokole XX/2012 jest błędnie podane miejsce 
sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że pomyłka zostanie skorygowana, do 
merytoryki nie zgłoszono uwag. 

Protokół XX/2012 został przyjęty jednogłośnie po poprawieniu omyłki.  
Protokół XXI/2012 został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad 5. 
Starosta informację o działaniach Zarządu w okresie międzysesyjnym, tj. 

od 28 września przesłał radnym wraz materiałami na XXII sesję (załącznik nr 3), 
ustnie przedstawił informację uzupełniającą: Ponadto Zarząd odbył 
4 posiedzenia, podjął 15 uchwał. Przygotował na dzisiejsze posiedzenie Rady 
Powiatu Zielonogórskiego 9 projektów uchwał. 

Podjęte uchwały Zarządu Powiatu Zielonogórskiego dotyczyły: 
1. zmiany uchwały budżetowej na 2012 r. ( 4 uchwały); 
2. wysokości ryczałtów sędziowskich na zawodach sportowych 

organizowanych przez Powiat Zielonogórski w ramach Lubuskiej 
Olimpiady Młodzieży; 

3. wysokości nagrody Starosty Zielonogórskiego ze specjalnego funduszu 
nagród dla nauczycieli jednostek organizacyjnych prowadzonych przez 
Powiat Zielonogórski;  

4. sprzedaży lokali mieszkalnych położonych w Sulechowie przy 
Al. Niepodległości 32a wraz z udziałem w prawie własności gruntu, 
stanowiących własność Powiatu Zielonogórskiego; 

5. obniżenia ceny wywoławczej w trzecim przetargu ustnym 
nieograniczonym na zbycie nieruchomości zabudowanej położonej 
w obrębie 1 miasta Sulechów; 

6. wyznaczenia nauczyciela do zastępowania dyrektora  LO w Czerwieńsku- 
w przypadku jego nieobecności; 

7. wyznaczenia nauczyciela do zastępowania dyrektora  Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Sulechowie w przypadku jego 
nieobecności; 

8. wyznaczenia nauczyciela do zastępowania dyrektora Zespołu Szkół 
Specjalnych w Wojnowie – w przypadku jego nieobecności; 

9. wyznaczenia nauczyciela do zastępowania dyrektora Zespołu Szkół 
Specjalnych w Zaborze – w przypadku jego nieobecności; 

10. ogłoszenia konkursu na kandydata na stanowisko Dyrektora Lubuskiego 
Muzeum Wojskowego w Zielonej Górze z siedzibą w Drzonowie; 

11. przyjęcia regulaminu Organizacyjnego Domu Pomocy Społecznej 
w Trzebiechowie. 
Starosta przedstawił sprawozdanie z analizy oświadczeń majątkowych 

członków zarządu powiatu, sekretarza powiatu, skarbnika powiatu, kierownika 
jednostki organizacyjnej powiatu, osoby zarządzającej i członka organu 
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zarządzającego powiatową osobą prawną oraz osoby wydającej decyzje 
administracyjne w imieniu starosty (załącznik nr 4) 
 
Ad 6. 

Przewodniczący Rady zapoznał zebranych z działaniami w okresie od 
27 września do 14 listopada pełnił dyżury w biurze rady powiatu, uczestniczył w 
posiedzeniach wszystkich Komisji. Brał udział w uroczystościach powiatowych 
oraz związanych ze Świętem Odzyskania Niepodległości. Spotykałem się 
również z samorządowcami z naszego powiatu. Był z wizytami w powiatowych 
placówkach oświatowych. 

Zapoznał radnych z analizą oświadczeń majątkowych złożonych przez 
radnych za 2011 rok (załącznik nr 5). 

 
Ad 7. 

Nie zgłoszono wniosków i zapytań. 
 
Ad 8. 

Krzysztof Romankiewicz stwierdził, iż w sprawozdaniu o działaniach 
Starosty i Zarządu brak ważnych informacji, m.in. o spotkaniach w sprawie 
Powiatowego Zespołu do Spraw Orzekania o Niepełnosprawności. Podkreślił, że 
jest to ważna jednostka powiatowa, a od 1 stycznia 2013 r. przechodzi pod 
kuratelę Prezydenta Miasta Zielona Góra. Zauważył również brak działań 
Zarządu Powiatu w sprawie połączenia Miasta i Gminy Zielona Góra, a to zaniża 
rangę powiatu, jest pomijany jego interes. Radni dowiedzieli się z innych źródeł o 
odejściu Ewy Tworowskiej-Chwalibóg, Włodzimierza Kwaśniewicza, czy godnie 
ich pożegnano, to wieloletni pracownicy. Zapytał też o kwestię połączenia obu 
powiatowych domów pomocy społecznej, o sposób rozwiązania finansowania 
powiatowego konserwatora zabytków. 

Leszek Klim przedstawił problemy poruszone na sesji Rady Gminy 
Zielona Góra:  
1. chodnik Ochla-basen przy ul. Botanicznej – złożono obietnicę, lecz nie 

podjęto działań; 
2. w miejscowości Łężycy należy wyciąć, przyciąć drzewa – nie można 

skontaktować się z zarządem dróg; 
3. droga na odcinki wieś Sucha do S3 – w miejscowość stan drogi zły; 
4. fatalny stan chodnika przy drodze Marzęcin – Zatonie, Wójt Gminy Zielona 

Góra wyraził wolę współfinansowania tych prac w wysokości 50%.; 
5. w sprawie Nowogrodu Bobrzańskiego brak odpowiedzi na e-mail. 

Ireneusz Nijaki zapytał o remont, konserwację mostu w Cigacicach. 
Stanisław Okopień podziękował Dyrektor Agnieszce Stelmasik za pisemną 

odpowiedź na pytania z poprzedniej sesji i zaproponował, by w przyszłorocznym 
budżecie zamiast budowy nowych dróg skupić się na remontami. Stwierdził 
równie, że most w Cigacicach należy choćby wymalować i zastanowić się nad 
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przekazaniem go Zarządowi Województwa. Ponadto poprosił o prace na drodze 
Smolno Wielkie – Wojnowo i Cigacice – Górzykowo.. Spytał o termin oddania 
byłego budynku CKU na potrzeby urzędu pracy. Zabranie powiatowi zespołu do 
spraw orzecznictwa to naruszenie dobrego imienia powiatu. 

Janina Kałuża poprosiła Dyrektor Powiatowego Zielonogórskiego Zarządu 
Dróg o przygotowanie dokładnego harmonogramu prac po dokonaniu wizji 
lokalnej celem ustalenia priorytetów. 

 
Ad 9. 

Komendant Miejski Policji, insp. Sebastian Banaszak przedstawił 
multimedialną prezentacje o „Stanie bezpieczeństwa i kierunkach działania 
zielonogórskiej policji” (wydruk w załączeniu nr 6). 

Marian Cygan zwrócił uwagę, iż w Nowogrodzie Bobrzańskim bezkarnie 
grasują chuligani, patrole są w godzinach 20-22, natomiast dewastacje zaczynają 
się po 23. Młodzież zbyt mocno korzysta z wolności – potrzebna wczesna 
prewencja. Zaznaczył, iż na feralnej drodze nr 27 patrole stoją w miejscach bez 
zagrożeń, a brak w punktach newralgicznych, to sprawia, że krąży opinia 
o „polowaniu na mandaty” a nie poprawie bezpieczeństwa. Wyraził sceptyczny 
stosunek do wspólnych patroli policji straży miejskiej. 

Krzysztof Romankiewicz zwrócił uwagę na tragiczny stan posterunku 
w Czerwieńsku, ponadto zostało tam skradzione ogrodzenie. 

Insp. Sebastian Banaszak stwierdził, iż współpraca policjantów 
i strażników miejskich wydłużają czas pracy patroli od 600 do 2300 . 
W Sulechowie zwarto porozumienie, które przynosi dobre rezultaty, 
wypracowano wspólne zadania policji i straży miejskiej. Odbyło się też spotkanie 
w Czerwieńsku i Nowogrodzie Bobrzańskim, opracowano wspólne metody 
działania. Zwracając się do radnego Mariana Cygana wytłumaczył, że patrol nie 
może zostać postawiony w tych najbardziej feralnych miejscach ze względów 
bezpieczeństwa, stwarzałby dodatkowe zagrożenie. Odpowiadając radnemu 
Krzysztofowi Romankiewiczowi wyjaśnił, że stan techniczny i estetyczny 
budynków to kwestia pieniędzy. Poddał pod wątpliwość potrzebę utrzymywania 
posterunków, bardziej właściwa byłaby łatwość kontaktu telefonicznego, a więcej 
policjantów pracujących w terenie. 

Henryk Jagoda zapytał czy na sesji Rady Miejskiej w Kargowej też będzie 
przedstawiona prezentacja. 

Insp. Sebastian Banaszak potwierdził, dodając, iż spotyka się ze 
wszystkimi organami samorządu w powiecie. 

 
Ad 11. 

Edwin Łazicki oznajmił, że wszystkie projekty uchwał zostały 
szczegółowo przeanalizowane i omówione na posiedzeniach Komisji. Zgłoszone 
autopoprawki do projektów w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej, 
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zmian budżetu na 2012 r. oraz do Wieloletniego Planu Inwestycyjnego stanowią 
wersję nr 2 projektu uchwały. 

1. Anna Michalska, Naczelnik Wydziału Finansowego przedstawiła zmiany 
w wieloletniej prognozy finansowej.  

 Rada podjęła Uchwałę XXII/198/2012 w sprawie zmiany uchwały 
wieloletniej prognozy finansowej powiatu 21 głosami „ZA, (załącznik nr 7);  
 
2. Anna Michalska omówiła budżetowych do zmian budżetowych na 

2012 rok.  
 Ewa Łysień zapytała o bardzo wysoką kwotę, 5.500 zł zabezpieczoną 
na ogłoszenie konkursu na Dyrektora muzeum w Drzonowie. 
 Irena Podsiadły poinformowała o prawnym wymogu ogłoszenia w 
dwóch gazetach, w tym ogólnokrajowej. 
 Rada 21 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXII/199/2012 w sprawie 
zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok, (załącznik nr 8); 
 
3. Rada podjęła Uchwałę XXII/200/2012 w sprawie zmiany w „Planie 

Rozwoju Lokalnego Powiatu Zielonogórskiego na lata 2008-2015” – 
21głosami „ZA”, (załącznik nr 9);. 

  
4. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Rocznego Programu Współpracy 

Powiatu Zielonogórskiego z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi 
Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na rok 2013 
został przyjęty bez uwag i radni podjęli Uchwałę XXII/201/2012 

 
5. Rada podjęła Uchwałę XXII/201/2012 w sprawie uchwalenia „Rocznego 

Programu Współpracy Powiatu Zielonogórskiego z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność 
Pożytku Publicznego na rok 2013, jednogłośnie, 21 „ZA” (załącznik nr 
10). 

6. Edwin Łazicki poinformował, iż wszyscy kandydaci do rad społecznych 
wyrazili zgodę. 

21 „ZA” Rada podjęła Uchwałę XXII/202/2012 w sprawie powołania składu 
osobowego Rady Muzeum działającej przy Muzeum Archeologicznym 
Środkowego Nadodrza w Zielonej Górze  z siedzibą w Świdnicy (załącznik nr 
11). 
7.  Rada podjęła Uchwałę XXII/203/2012 w sprawie powołania składu 

osobowego Rady Muzeum działającej przy Lubuskim Muzeum 
Wojskowym w Zielonej Górze z siedzibą w Drzonowie 19 głosami „ZA” 
(załącznik nr 12). 

8. Edwin Łazicki przypomniał, że na posiedzeniach Komisji  przyjęto ulgę 
w wysokości 90% i taką zaproponował Przewodniczący Rady . 
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Krzysztof Romankiewicz oznajmił, że Gmina Sulechów udziela 95 % ulgi na 
mieszkania komunalne, a ulga w wysokości 90% jest zbliżona. 
Radni podjęli Uchwałę XXII/204/2012 w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie bonifikaty od ceny lokali mieszkalnych nr 1, 2, 3 i 4 położonych 
w Sulechowie przy Al. Niepodległości 32a wraz z udziałem w prawie 
własności gruntu zbywanych na rzecz najemców (załącznik nr 13) . 
9. Rada jednogłośnie podjęła Uchwałę XXII/205/2012 w sprawie wyboru 

biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 
w Sulechowie za rok 2012 (załącznik nr 14) 

10. Rada 21 głosami „ZA” podjęła Uchwałę XXII/206/2012 w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów najmu  (załącznik nr 15). 

 
Ad 12. 

Starosta przeprosił za brak informacji w sprawie Powiatowego Zespołu do 
spraw Orzekania o Niepełnosprawności. Poinformował, iż w 2002 r. Powiat 
przejął od Miasta Zielona Góra Powiatowy Zespół do spraw Orzekania 
o Niepełnosprawności, ponieważ jednostka znajdowała w katastrofalnym stanie, 
zaległości sięgały ok. 10 miesięcy. Przypomniał, że utrzymanie zespołu jest 
zadaniem państwa i to wojewoda desygnuje środki na funkcjonowanie. Na 2012 
r. wojewoda zabezpieczył 588.000 zł, w marcu pulę zmniejszył o 30.000 zł, 
w listopadzie po wielu interwencja zwiększył o 190.000 zł. Już wiadomo, że na 
2013 r. zabezpieczono 481.000 zł, co daje 240.000 zł deficytu. Odbyło się 
spotkanie z Wicewojewodą Janem Świrzepo i Prezydentem Miasta Zielona Góra, 
na którym Starosta poinformował, iż nie widzi możliwości dalszego prowadzenia 
jednostki, przy tak niskich środkach i od 1 stycznia 2013 r. zadania 

i funkcjonowanie Zespołu zostanie przekazane Miastu Zielona Góra. 
Sprawa powiatowego konserwatora zabytków była omawiana na 

wrześniowej sesji. Przypomniał, że zostały wystosowane pisma do wszystkich 
samorządów gminnych, jedynie Kargowa zgodziła się na współfinansowanie. 

Poinformował, że Dyrektor Włodzimierz Kwaśniewicz odszedł na 
emeryturę i na spotkaniu w muzeum z pracownikami złożono podziękowania za 
wieloletnią i bardzo zasłużoną pracę. Pani Ewa Tworowska-Chwalibóg odeszła 
za porozumieniem stron, zostanie pożegnana wraz z podziękowaniami na 
wernisażu w Guben, to godny czas. 

Sprawa mostu w Cigacicach jest bardzo trudna. Stan techniczny jest zły, 
koszt remontu przewyższa możliwości budżetu powiatu. Trwają rozmowy 

z wojewódzkim i krajowym zarządem dróg, a także z Marszałek 
Województwa Lubuskiego.  

W kwestia domów pomocy społecznej stwierdził, że jest realizowana 
uchwała, szczegóły zostaną przedstawione na grudniowej sesji. 

Jerzy Fabiś oznajmił, iż brak środków finansowych uniemożliwia szersze 
realizowanie remontów, napraw dróg. O wycinkę drzew zwrócono się do Wójta 
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Gminy Zielona Góra, brak odpowiedzi. Odpowiadając radnemu Leszkowi 
Klimowi – projekt drogi w miejscowości Sucha jest przygotowany, ale problemy 
finansowe uniemożliwiają jego realizację, o problemach w Nowogrodzie 
Bobrzańskim otrzymał już ustną informację. Zwracając się do Stanisława 
Okopienia poinformował, że prace były wykonywane, budżet na 2013 rok nie 
zaspakaja oczekiwań, wykonywane będą jedynie remonty, nie przewidziano 
nowych inwestycji, a droga Cigacice – Górzykowo jest systematycznie 
naprawiana. Destrukt z drogi nr 32 zostanie przeznaczony na wyrównanie na 
trasie do Wojnowa, obiecano przekazać destrukt z drogi koło Rosina, który 
również będzie przeznaczony na naprawy dróg powiatowych. Podkreślił, że 
droga Zielona Góra – Sulechów przez Zawadę powinna mieć status drogi 
wojewódzkiej, jest to droga strategiczna i sę prowadzone rozmowy w tym 
kierunku. 

Starosta oświadczył, iż są prowadzone rozmowy z Wójtem Gminy Zielona 
Góra w ewentualnym połączeniu miasta i gminy, zostanie powołany zespół, 
poprosił radnych o deklarowanie się w pracach tego zespołu. Sprawa 
przeniesienia Powiatowego Urzędu Pracy do budynku przy ul. Długiej jest 
uzależniona od zakończenia prac remontowych tam wykonywanych. 

Krzysztof Romankiewicz ponowił pytanie o stanowisko Powiatu w sprawie 
połączenia gminy z miastem. Poprosił o wyjaśnienie dlaczego miasto Zielona 
Góra nie współfinansowało działania zespołu ds. orzecznictwa, a teraz je 
przejmuje, to stawia Powiat na straconej pozycji. 

Lech Kurowski stwierdził, że utrata nadzoru nad zespołem orzekającym 
o niepełnosprawności i rezygnacja z posiadania konserwatora zabytków obniża 
rangę powiatu, a słowa Starosty interpretuje jako ulgę z pozbycia się ciężaru. 
Spytał czy Starosta chce utrzymać prężny Powiat. 

Starosta zaproponował stworzenie zespołu ds. łączenia miasta z gminą 
z radnych powiatu. Strata Gminy Zielona Góra równa się stracie ok. 3 mln 
w budżecie powiatu. W sprawie zespołu orzekania – wypracowano wspólne 
stanowisko powiatu, Miasta zielona Góra i Wojewody. Budżet na 2013 jest 
bardzo napięty i stać na utrzymanie tej jednostki. Wojewoda przeprowadził 
kontrole, Starosta również dokonała audytu. 

Lech Kurowski ponownie o konserwatorze zabytków: źle sformułowano 
pismo do samorządów gminnych, zbyt ogólne bez konkretów. Wyraził obawę, że 
w 2013 r. zaniecha się budowy dróg, odda się domy pomocy społecznej i szpitale 
a w 2014 r. „już tylko zgasi Światło”. 

Starosta zakomunikował, że pismo do gmin mówiło 
o współfinansowaniu, a 64.000 zł to koszt jaki ponosi Powiat. Jedynie Burmistrz 
Kargowej wyraził chęć partycypowania w kosztach. Przypomniał również 
o dobrej kondycji zespołu przez 10 ostatnich lat. 

Krzysztof Romankiewicz ponownie poprosił o wyrażenie stanowiska 
Zarządu w sprawie połączenia gminy i miasta. Spytał o sposób powołania 
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powiatowego konserwatora zabytków, czy potrzebna jest uchwała rady na 
odwołanie. 

Edwin Łazicki stwierdził, że radca prawny to sprawdzi. Przypomniał też, 
że po spotkaniu na Uniwersytecie Zielonogórskim miała być powołana komisja. 
Wyjaśnił, iż wszystkie podmioty samorządowe muszą wyrazić zgodę, a chwili 
obecnej zdania są podzielone. Prezydent Miasta zielona Góra wskazuje jedynie 
plusy, pomijająć ujemne skutki łączenia. 

Starosta wyraźnie podkreślił, że przeciwny dzieleniu i zmniejszaniu 
powiatu, Wójt Gminy jest zwolennikiem referendum a wracają do jednostek 
powiatowych to chętnie oddałby jedno muzeum pod zarząd marszałka 
województwa. 

Janina Kałuża stwierdziła, że na tym etapie jest to tylko czcza dyskusja, 
niczego nie załatwiająca. Na sesji Rady Gminy Zielona Góra Prezydent Janusz 
Kubicki przedstawił same korzyści. Zauważyła, że powołanie obecnie komisji 
jest zbędne, należy czekać na konkretne propozycje prezydenta i wójta. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że należy zdecydować czy komisja 
składająca się z radnych ma powstać, czy nie. 
 Janina Kałuża oznajmiła, że jest za połączeniem, ale przede wszystkim za 
rozwojem. 
 Hanna Wysocka przypomniała, iż nie jest to nowy pomysł. Przed wielu 
laty na sesji Rady Gminy Zielona Góra był przedstawiony projekt uchwały 
intencyjnej o połączeniu miasta i gminy. Zakomunikował, że miasto przez 5 lat 
dostałoby większy udział w podatkach PIT i CIT. Miasto się nie rozwija 
gospodarczo, energetyka przenosi siedzibę do Poznania. Parlamentarzyści „żyją 
oderwani od rzeczywistości”, jedynie senator Stanisław Iwan zabrał głos 
w sprawie PGNiG. Na wsiach po połączeniu będą wygaszane szkoły, zniknie 
OSP. W całej tej sprawie chodzi o PR Janusza Kubickiego przed kampanią 
wyborczą. 

Krzysztof Romankiewicz opisał działania Prezydenta Miasta Zielona Góra 
na rzecz połączenia. Stwierdził „miasto ogra wszystkich, Prezydent Miasta 
przedstawi Premierowi wizję i nikt nie będzie Powiatu pytała o zdanie”. 
 Krzysztof Romankiewicz złożył wniosek o powołanie zespołu radnych 
wypracowanie stanowiska w sprawie połączenia Miasta Zielona Góra z Gminą 
Zielona Góra. 

Wniosek został poddany pod głosowanie: 20 głosów „ZA”, 
1 „WSTRZYMUJĄCY” (Ryszard Górnicki. 

Przewodniczący poprosił o przedstawienie kandydatur.  
W skład zespołu zgłosili się: Krzysztof Romankiewicz, Jadwiga 

Oziemkowska, Hanna Wysocka, Lech Kurowski i Janina Kałuża. 
Rada jednogłośnie przyjęła skład zespołu. 
Lech Kurowski zaproponował Krzysztofa Romankiewicza na 

przewodniczącego zespołu. 
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Krzysztof Romankiewicz wyraził zgodę, rada jednogłośnie zatwierdziła 
kandydaturę. 

Starosta pogratulował radnemu Krzysztofowi Romankiewiczowi i całej 
radzie. 
 
Ad 13. 
 Radni nie zgłosili wolnych wniosków i zapytań 
 
Ad 14. 

Po wyczerpaniu porządku obrad o 1340  Przewodniczący Rady zamknął 
XXII sesję Rady Powiatu Zielonogórskiego. 

 
 
 
Protokołowała            Przewodniczący 

        Rady Powiatu Zielonogórskiego  
         Jolanta Drygas     
                       Edwin Łazicki 
 

 


